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Referat af møde 16. møde i Erhvervslivets EU- og Regelforum den 
18. juni 2025  
 
Dagsorden 
11.30 – 12.00 Mulighed for frokost   
 
 
1. 12.00-12.05 Velkommen til Danske Rederier v./Jacob K. Clasen, viceadministrerende direktør, 

Danske Rederier 
 

2. 12.05-12.20 Velkomst og siden sidst v./ Paul Mollerup, forperson 

3. 12.20 – 13.10 Status på arbejdet med omnibuspakker og forenkling v./ Tine Nielsen Hertz, 
International erhvervsdirektør i Erhvervsministeriet 

• Bilag 3 Cover 

4. 13.10 – 13.55 Oplæg om Kortlægning af indberetninger fra virksomheder til statslige myndigheder 
v./Tobias Panduro, kontorchef & Ida Maiken Schaar, Teamleder i Digitaliseringsstyrelsen  

• Bilag 4 Cover 

 

 

 
 
PAUSE kl. 13.55 - 14.05 
 
 
5. 14.05 – 14.20 Regeringens seneste svar på forummets anbefalinger og orientering om aktuelle sager 

v./ Tine Nielsen Hertz international erhvervsdirektør i Erhvervsministeriet 
• Bilag 5.1 Cover 
• Bilag 5.2 Regeringens seneste svar på Regelforums anbefalinger 

 
 

6. 14.20 – 14.45 Drøftelse af anbefalinger fra Erhvervslivets EU- og Regelforum v./ Paul Mollerup, 
forperson 

• Bilag 6.1 Cover  
• Bilag 6.2 Anbefalingskatalog juni 2025 

7. 14.45-14.55 Drøftelse af temaforslag v./Kent Damsgaard, F&P (forslagsstiller) 
• Bilag 7.1 Cover  
• Bilag 7.2 Temaforslag 

 
8. 14.55-15.00 Evt. og afrunding af mødet v./ forperson Paul Mollerup 
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Referat  
 
Afbud: Uffe Rabe Krag (Forbrugerrådet TÆNK), Morten Høyer (Dansk Industri), Morten Bøje Hviid 
(Landbrug & Fødevarer), Jesper David Jensen (AC-Akademikerne), Mads Reinholdt (Fagbevægelsens 
Hovedorganisation), Morten Langager (Dansk Erhverv).  
 
Suppleanter:  Kjeld Gosvig-Jensen (Finans Danmark), Kim Haggren (Dansk Industri), Peter Ahrenfeldt 
Schrøder (L&F), Winni Grosbøll (Forbrugerrådet TÆNK), Anne Vejen Mathiasen (Fagbevægelsens 
Hovedorganisation), Sofie Findling Andersen (Dansk Erhverv).  
 
Velkommen til Danske Rederier v./ Jacob K. Clasen, Viceadm. direktør, Danske Rederier 

Jacob Clasen bød kort velkommen til Danske Rederier. 
 
Velkomst og siden sidst v./ Paul Mollerup, forperson 
 
Forpersonen orienterede om, at regeringen har svaret på anbefalingerne fra Erhvervsudvalgets 
parlamentariske arbejdsgruppe om at reducere administrative byrder. Regelforum nævnes ad flere 
omgange af både arbejdsgruppen og i svar fra regeringen, hvor det bl.a. bemærkes, at Regelforum vil 
blive involveret aktivt i arbejdet i ministerkredsen for byrdelettelser.  I den forbindelse orienterede 
forpersonen om sin invitation til at deltage på næstkommende møde i ministerkredsen. 
 
Dernæst orienterede forpersonen om arbejdet i RegWatchEurope, hvor der ved sidste møde blev afholdt  
en workshop om implementering og simplicifering af EU-regulering. Ved næstkommende møde afholdes 
en workshop om digitalisering, hvor fokus vil være på, hvad der skal til for, at man kan opnå 
byrdelettelelsespotentialerne i digitalisering.  
 
Forpersonen bemærkede en tendens til fragmentering i arbejdet med regelforenkling idet flere af 
forummets medlemmer udarbejder egne anbefalinger og kataloger. På den baggrund opfordrede 
forpersonen medlemmerne til at komme med nye anbefalinger og samtidig overveje, hvilke af deres egne 
anbefalinger, der med fordel kan drøftes i forummet. 
 
Status på arbejdet med omnibuspakker og forenkling v./ Tine Nielsen Hertz, International erhvervsdirektør 
i Erhvervsministeriet 
 
Tine Hertz orienterede om, at EU Kommissionen har præsenteret en række forenklingspakker, og 
forventningen er, at der kommer en ny pakke om måneden. Det blev fremhævet, at særligt den første 
omnibuspakke vedrørende bæredygtighed har stor politisk bevågenhed.  
 
Der blev orienteret om, at den faste ministerkreds om byrdelettelser blandt andet har fokus på, hvordan 
Danmark kan fremme arbejdet med byrdelettelser under det danske EU-formandskab, og hvordan dette 
fokus kan fortsætte efter det danske formandskab. Det blev i den forbindelse nævnt, at Regelforum kan 
overveje at spille ind til dette i løbet af efteråret, hvilket sekretariatet følger op på. 



3 
 

Herefter fulgte en drøftelse blandt medlemmerne med fokus på bæredygtighedsregulering og 
regelforenkling. Der blev peget på vigtigheden af at have fokus på, hvad der reelt er værdiskabende i 
reguleringen, frem for kun at fokusere på at reducere antallet af omfattede virksomheder eller antallet af 
rapporteringskrav. Der var desuden enighed om, at konsekvensvurderinger spiller en vigtig rolle, og 
forummet bakker op om ambitionen om, at der bliver udført rettidige og ikke mindst retvisende 
konsekvensvurderinger af de erhvervsøkonomiske konsekvenser af EU-reguleringen, herunder også 
delegerede retsakter. 
 
Et medlem bemærkede, at en del af Regelforums tidligere anbefalinger endnu ikke er implementeret. 
Sekretariatet udsender et overblik over disse anbefalinger til medlemmerne, som herefter kan vende 
tilbage med anbefalinger, som de finder særlig relevante at fremhæve. Forpersonen vil tage disse 
anbefalinger med videre i et brev til ministeren. 
  
Oplæg om Kortlægning af indberetninger fra virksomheder til statslige myndigheder v./Tobias 
Panduro, kontorchef & Ida Maiken Schaar, Teamleder i Digitaliseringsstyrelsen 
 
Tobias Panduro og Ida Maiken Schaar præsenterede Digitaliseringsstyrelsens kortlægning og 
igangsatte indsatser omkring indberetninger til statslige myndigheder, som har til formål at 
identificere og gennemføre byrdelettelser for virksomheder ved brug af digitalisering. 
Digitaliseringsstyrelsen kunne berette, at virksomheder årligt foretager mindst 215 mio. 
indberetninger i 1.874 statslige selvbetjeningsløsninger som ejes af 59 myndigheder. Størstedelen 
af indberetningerne omhandler medarbejderdata, hvilket også vil være fokus for ét af tre såkaldte 
’deep dives’, Digitaliseringsstyrelsen går i gang med som resultat af analysen. De to andre ’deep 
dives’ vil omhandle hhv. lavt-digitaliserede indberetninger, og muligheden for digitalisering af 
disse, samt barrierer ved brugen af MitID-erhvervs nuværende set-up. 
 
I den efterfølgende drøftelse med forummets medlemmer kvitterede forummet for 
Digitaliseringsstyrelsens initiativ. Der blev hertil nævnt, at det var vigtigt at have fokus på god 
service over for virksomhederne – altså et udefra-og-ind perspektiv - og ikke kun digitalisering 
for digitaliseringens skyld – et indefra-og-ud-perspektiv, herunder vigtigheden i at overveje, om 
digitalisering af visse lavt-digitaliserede indberetninger kan skabe større byrder, end de 
nuværende ikke-digitaliserede løsninger har. Derudover fremhævede medlemmer vigtigheden af 
at kigge på genbrug af data på tværs af indberetninger, herunder også hos fx 
pensionsselskaberne, som ofte modtager meget af den samme data, som efterspørges af statslige 
myndigheder. 
 
Regeringens seneste svar på forummets anbefalinger og orientering om aktuelle sager v./ Tine 
Nielsen Hertz international erhvervsdirektør i Erhvervsministeriet 
 
Forummet havde en drøftelse af forummets anbefalinger til tidlig interessevaretagelse og 
regeringens opfølgning på disse. Der er hos nogle medlemmer en fornemmelse af, at det kan 
være svært at vurdere, om forummets anbefalinger til tidlig interessevaretagelse bruges og giver 
værdi for regeringen. Det skyldes blandt andet, at det er svært at følge udviklingen ift. de forslag, der 
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stilles. Drøftelsen havde til formål at genoverveje, om der er noget man kan gøre ift. at lære på tværs af 
myndigheder ift. best practice for tidlig interessevaretagelse mhp. at skabe mest mulig værdi af indsatsen. 
Det blev aftalt, at sekretariatet og formanden drøfter mulighederne frem mod næste møde i november. 
Medlemmerne blev desuden opfordret til at gøre brug af det styrkede kommissorium og invitere relevante 
myndigheder ind for at give status og afrapportering på arbejdet med dansk interessevaretagelse i EU. 
 
Forummet drøftede kort CBAM, idet et medlem havde gjort opmærksom på, at reguleringen kan medføre 
en væsentlig økonomisk udfordring for de virksomheder, der importerer større mængder stål. Det blev i 
den forbindelse fremhævet, at usikkerhed om afgiftens størrelse kan vanskeliggøre virksomhedens 
strategiske planlægning. Tine Hertz oplyste, at CBAM er en del af Omnibus I-pakken, som indebærer en 
række ændringer, der bl.a. har til formål at reducere unødige byrder for erhvervslivet. Fsva. CBAM vil 
virksomheder, der importerer større mængder stål, dog stadig være omfattet. 
 
Tine Hertz gennemgik herefter kort udvalgte af regeringens seneste besvarelser på forummets 
anbefalinger, Regeringen har siden sidste møde i november 2024 svaret på 12 anbefalinger, hvor 5 følges 
helt og 7 følges delvist. Flere af forummets medlemmer udtrykte utilfredshed med visse af regeringens 
svar. Der er gentagne oplevelser med, at nogle delvise besvarelser reelt ikke er opfyldt eller kun opfyldt i 
meget lille grad og derfor ikke lever op til at blive kategoriseret som fulgt delvist. 
 
Drøftelse af anbefalinger fra Erhvervslivets EU- og Regelforum v./ Paul Mollerup, forperson 
 
Følgende anbefalinger oversendes til regeringen uden ændringer 
• TIV 45 - Revision af EU-ETS 
• NAT 25 - Nabotjek af dronelovgivning i Belgien 
• NALO 101 - Gør den danske energimærkningsordning teknologineutral 
• IMPL 46 - Implementering af Solvens II 
• IMPL 47 - Implementering af IRRD 
• IMPL 48 - Implementering af digitale værktøjer ift. selskabsret 

 
Følgende anbefalinger oversendes til regeringen med mindre justeringer 
• TIV 44 - Sikre effektiv konkurrence i kapitalmarkedsinfrastrukturen på EU’s indre marked for kapital 

 
Følgende anbefaling justeres blandt medlemmerne og udsendes i skriftlig godkendelsesproces  
• IMPL 49 - Implementering af emballageforordningen 

Drøftelse af temaforslag v./Kent Damsgaard, F&P (forslagsstiller) 

Kent Damsgaard, Forsikring & Pension, motiverede temaforslaget om konsekvensvurderinger.  
Der var opbakning fra medlemmerne, som blandt andet påpegede mulighederne for i samme 
omgang at kigge på EU's konsekvensvurderinger. Temaet blev vedtaget og sekretariatet 
påbegynder arbejdet med at invitere Regelforum til at indstille medlemmer til gruppen. 

Evt. og afrunding af mødet v./ forperson Paul Mollerup 
Forpersonen orienterede kort om, at næste møde i forummet finder sted den 19. november 2025, og at 
medlemmerne gerne må melde sig, hvis de ønsker at være vært for mødet. 
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